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Protokół Nr XXIII/06 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

w dniu 29 marca 2006 r. 
 

 

 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 9.20 

Godzina zakończenia:13.45 

 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

 

 

 

Obecni na posiedzeniu: 

 

1. Dąbrowski Jacek 

2. Tymiński Piotr 

3. Kraśniki Tomasz 

4. Bogdan Antoni 

5. Rojecki Witold 

6. Szydłowski Romuald 

7. Borowski Marek 

8. Błażkowski  Krzysztof 

9. Dojlida Piotr 

10. Siemieniuk Jerzy 

11. Werpachowski Aleksander 

12. Półkośnik Adam 

13. Radłowski Adam 

14. Wardziński Robert 

 

Nieobecny  usprawiedliwiony: Andrzej Perkowski 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 

1. Jerzy Ułanowicz – Burmistrz Choroszczy 

2. Stefan Bielski –Zastępca Burmistrza Choroszczy 

3. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

4. Marek Żmujdzin – radny powiatowy 

5. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli  

6. Mieszkańcy miasta i gminy 
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Porządek obrad XXII Sesji: 

1. Otwarcie obrad  

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5.   Uchwalenie budżetu na 2006 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

 6.  Przyjęcie programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych 

na 2006 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

7. Przyjęcie Programu przeciwdziałania narkomanii. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

8. Przyjęcie Programu promocji zdrowia i zapobiegania chorobom układu 

krążenia. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

c/ podjęcie uchwały. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia  kredytów długoterminowych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja, 

c/ podjęcie uchwały. 

 10. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia urzędowej nazwy miejscowości. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12. Uchwalenie bonifikaty przy przekształcaniu prawa użytkowania wieczystego  

w prawo własności. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Rady, 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

13. Uchwalenie regulaminu wynagradzania nauczycieli na terenie 

gm.Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

14. Ustalenie najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych 

pracownikom nie będącym nauczycielami  zatrudnionymi w placówkach 

oświatowych. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 
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    c/ podjęcie uchwały. 

15. Ustalenie najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych 

pracownikom M-G OPS. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

16. Informacja o opłatach planistycznych w 2005 r. 

17. Informacja Komisji Rewizyjnej z działalności w roku 2005. 

  18. Zapytania i wolne wnioski. 

       19. Zakończenie obrad Sesji. 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 Ad. 1 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy p. Romuald Szydłowski 

otworzył obrady XXIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

Powitał przybyłych na spotkanie, po czym stwierdził, że ilość radnych zabezpiecza 

regulaminowe qworum dla podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 

Obecnych 14 radnych, brak p. Andrzeja Perkowskiego. 

 

 

 

 Ad. 2 – 

 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją i zaproponował – na wniosek Prezesa Zarządu 

Zakładu Energetyki Cieplnej Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy Spółki z o.o. 

p. Grzegorza Buczkowskiego – rozpatrzenia przedłużenia okresu obowiązywania 

taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków – 

jako pkt 16 porządku. 

 

Rada stosunkiem głosów 14 za przyjęciem – opowiedziała się za przyjęciem 

wnioskowanego punktu do rozpatrzenia. 

 

      (wniosek w załączeniu) 

 

Zmieniony porządek obrad XXIII Sesji został przyjęty 14 głosami za. 

 

 

 Ad. 3 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej – XXII - Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół z  XXII Sesji został przyjęty 14 głosami za. 

Obecnych 14 radnych. 
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 Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

Jacek Dąbrowski – 

W imieniu mieszkańców ulic: Batalionów Chłopskich i Armii Krajowej – prośba  

o doprowadzenie drogi do możliwości z jej korzystania w sposób cywilizowany ( w 

tej chwili droga jest nieprzejezdna w związku z rażąco nieprawidłowym 

wykonaniem utwardzenia). Druga sprawa dotyczy wykonania oświetlenia tych ulic - 

o co mieszkańcy wnioskują od 2001 r.- nic w tym kierunku nie zostało zrobione. 

 
Krzysztof Błażkowski – 

Korzystając z obecności sołtysów chciałby przekazać informację dotyczącą 

zagospodarowania folii rolniczej po sianokiszonkach – jest w trakcie uzgadniania jej 

odbiór przez MPO – więc prośba aby nie pozbywać się jej w inny sposób. 

 

Robert Wardziński – 

Wnioskuje o udzielenie mu na piśmie odpowiedzi: czy gmina podejmie działania w 

sprawach wyegzekwowania od wykonawców naprawy ul. Białostockiej  

i Żółtkowskiej w ramach gwarancji? 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Zasygnalizował potrzebę podłączenia do wodociągu bloku Nr 27A przy  

ul. Sienkiewicza. 

 
Rafał Łada – sołtys wsi Porosły 

Przypomniał, że budowa terminalu Poczty Polskiej jest pod znakiem zapytania – czy 

Gmina jest zainteresowana w związku z tym pozyskiwaniem nowych 

przedsiębiorców, którzy zapewnią nowe miejsca pracy? Jest w tej chwili poważny 

inwestor zainteresowany terenem w Kolonii Porosły (docelowo 300 miejsc pracy) 

ale potrzebne jest mu uzgodnione i zatwierdzone bezkolizyjne skrzyżowanie : Sz. 

Warszawska –w. Porosły. Budową zajmie się wspomniany inwestor. Węzeł ten miał 

być uwzględniony przy modernizacji trasy nr 8 Warszawa – Białystok – niestety 

inwestycja ta kończy się przed skrzyżowaniem w Porosłach. 

Niezależnie od tego prosi w imieniu mieszkańców o odwodnienie terenu Kolonii 

Porosły. Jego zdaniem wejście dużego inwestora na ten teren zlikwiduje i tą 

niedogodność, trzeba więc zrobić wszystko by go pozyskać. 

 

*(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) – 

Zabrała głos w sprawie złego stanu ulic: Brzozowej i Świerkowej – nie można tymi 

ulicami przejść, woda zalewa posesje i budynki. Mieszkańcy zmuszeni są do kopania 

rowów we własnym zakresie co jej zdaniem może być podstawą do wejścia na drogę 

procesową. Dlaczego wykonywane są ulice na nowym osiedlu np. ul. Pieściuka w 

przypadku gdy na wspomnianych ulicach ludzie oczekują na poprawę od lat 20? 

Dlaczego nie pozyskano środków unijnych na wykonanie tych ulic?  

Ma również zastrzeżenia do funkcjonowania Przedszkola w Choroszczy – dlaczego 

nie ma w nim drugiej kuchni dla dzieci z alergią pokarmową i innymi alergiami? Czy 

dzieci te mają być głodne w Przedszkolu? 
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Marek Borowski – 

Jeżeli na drogach gminnych jest tak tragiczna sytuacja – dlaczego w takim razie 

wydajemy pieniądze na drogi powiatowe? 

 

Adam Radłowski – 

Zwrócił uwagę, że wiele dróg powiatowych jest położonych na terenie gminy i 

mieszkańców nie interesuje kto jest ich właścicielem tylko żeby była robiona bo tak 

samo płacą podatki. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Odpowiadając na pytania, wyjaśnił: 

- ul. Białostocka – jest 3-letni okres gwarancji do października 2006 r. ; praktycznie 

każdym roku robione są przeglądy i ulica jest corocznie poprawiana; studzienki z 

przyczyn technicznych nie są przystosowane do podłoża z bolbruku i dlatego polbruk 

wokół nich „siada”. Druga sprawa to przemieszczenia terenu – przed położeniem 

były robione badania z dobrym wynikiem, ale gdy grunt jest podmokły coś się złego 

dzieje. Postaramy się w tym roku doprowadzić ją do porządku. 

- ul. Żółtkowska – w pewnych miejscach nastąpiło „siadanie” terenu, był przegląd 

pogwarancyjny i poprawiono ją na długości 80m. Sytuacja następna – 13 kwietnia 

był wypadek na Sz,. Warszawskiej i cały ruch został skierowany przez Żółtki – w 

tym TIR-y. Ta droga nie jest do tego dostosowana i w niektórych miejscach popękał 

asfalt. Od strony Żółtek stoi znak zakazu dla TIR-ów do 12 t, od strony Choroszczy 

został skradziony ale postawimy nowy. Poprawiliśmy emulsją pęknięcia, ale nadal 

trzeba to poprawić. Najlepszym wyjściem byłoby położenie II-giej warstwy asfaltu – 

wtedy będzie odpowiedni standard . 

- podłączenie bloku do wody – wyjaśni tą sprawę z ZEC – Wod skoro mieszkańcy 

potrzebują wody. 

- inwestycje – jesteśmy zainteresowani inwestycjami więc pytanie w tej kwestii 

uważa za dziwne. Inwestycji na naszym terenie przybywa jak w żadnej innej gminie 

w województwie. Natomiast inwestor, o którym wspomniał p. Łada  zwrócił się do 

nas tylko z wnioskiem o pomoc w  rozwiązaniu problemu skrzyżowania. 

Przedstawiona nam ostateczna koncepcja tego skrzyżowania niestety nie uwzględnia 

skrzyżowania bezkolizyjnego. Wieś Porosły będzie jeszcze opiniować tą wersję 

koncepcji. 

 

Rafał Łada – 

Dlatego inwestor prosi o interwencję. Chcą przeznaczyć ok. 10 mln zł na budowę 

skrzyżowania pod warunkiem, że będzie ono zaprojektowane i zatwierdzone jako 

bezkolizyjne. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Kontynuując, powiedział: 

- Poczta – przygotowaliśmy list skierowany do dyrektora Poczty i posłów z naszego 

terenu z prośbą o pomoc w tym temacie. Dyrektor odpowiedział, że inwest6ycja nie 

została zawieszona, ale z braku środków  nie będzie rozpoczęta w tym roku. Nie ma 

mowy, że jej nie będzie. Trzy interpelacje posłów zostały zgłoszone w Sejmie – od 

posłów: Klima, Czepe i Raczkowskiego – odpowiedzi w tym zakresie jeszcze nie 

było. Prace projektowe Poczty zostały rozpoczęte – został ogłoszony przetarg na 

dokumentację, wyłoniono wykonawcę dokumentacji, my wydaliśmy zgodę na 

decyzję środowiskową na ten obiekt.  
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- drogi – każdy kto występuje w tej sprawie ma słuszność, ale sytuacja jest trudna ze 

względu na warunki atmosferyczne. W tej chwili możemy zapewnić jedynie 

przejezdność, a gdy wyschną będziemy profilować. Należy dążyć do utwardzania – 

wszystkiego jednak od razu nie zrobimy. Jeśli chodzi o ul. Brzozową i Świerkową – 

są ujęte w tegorocznym budżecie na wykonanie dokumentacji. 

 

 

 Ad.  5 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Romuald Szydłowski poprosił Burmistrza 

o przedstawienie budżetu gminy na 2006 rok. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Poinformował na wstępie, iż jest to ostateczna wersja budżetu. Podstawą jego 

opracowania były założenia do budżetu przyjęte w 2005 roku prze Komisje Rady 

(założenia w załączeniu). 

Dochody: planowane – 21 574 958 zł (wyższe w stosunku do 2005 r. o 16%). 

Najważniejsze dochody: 

1/ podatki – 7 200 tys zł – co stanowi 33% dochodów (większe w stosunku do roku 

2005 o 337 tys zł), w tym: 

- podatek od osób fizycznych – 3 261 500 zł (w stosunku do roku 2005 większy o 

100tys zł), 

- podatek od nieruchomości – 2 832 tys zł (w stosunku do roku 2005 większy o 

400tys zł), 

- podatek rolny – spadł w stosunku do roku 2005 o 30% bo obniżono stawkę za 

kwintal, 

- podatek od czynności cywilno-prawnych – 284 tys zl, 

- podatek dochodowy od osób prawnych – większy w stosunku do roku 2005 o 150 

tys zł, 

- opłaty od alkoholu – 91 800 zł, 

- podatek od psów – 2640 zł 

Są ogromne problemy z psami ponieważ schronisko białostockie nie chce 

przyjmować. Zgłosiliśmy wniosek do myśliwych żeby takie wałęsające się przy 

lasach  psy odstrzelać, ale nie ma odzewu. 

2/ subwencja – 6 657 tys zł, w tym: 

- oświatowa – 3 903 tys zł (w stosunku do roku 2005 większa o 102 tys zł), 

- część wyrównawcza – 2 743 tys zł (w stosunku do roku 2005 większa o 173 tys zł), 

3/ dotacje celowe 

 – na administrację i pomoc społeczną – 3 071 tys zł, 

- z MENiS – 200 tys zł na spłacenie zobowiązań za budowę hali sportowej  

- ze środków unijnych:  

– 87 700 zł – na budowę Regionalnej Izby Tradycji w Kruszewie, 

- 1 749 909 zł – przysługuje nam na przebudowę dróg: Powstania Styczniowego, 

Ogrodowa, Dzikie – Kolonia Dzikie ( nie mamy jeszcze umowy; na 116 zgłoszonych 

wniosków na ogólną kwote 136 mln zł do podziału jest 20 mln i dlatego 

zakwalifikowanych zostało 20 wniosków; nasz jest 21 – w rezerwie) 

- 1 157 tys zl – droga Krupniki – Klepacze ( wniosek nasz jest w rezerwie w 

działaniu 3.2) 

- 5 747 zł – stypendia uczniom licealnym ( w tej chwili 8 uczniów korzysta) 

4/ dochody z majątku własnego – 1 307 tys zł, w tym : 
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- sprzedaż działek – 800 tys zł, 

- opłaty adiacenckie – 320 tys zł, 

- za gospodarkę gruntami, lokalami – 165 260 zł, 

Mamy złożone następujące wnioski: 

- do Mechanizmu Norweskiego na kwotę 1 200 tys zł – na kanalizacje w Zastawiu II 

i III 

- do kontraktu wojewódzkiego na kwotę 1 mln zł – na wybudowanie boisk przy hali 

sportowej, 

- wniosek w rezerwie do działania 3.1 na drogę Porosły – Fasty ( inwestycja wspólna 

z gm. Dobrzyniewo, 

- Zakład Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy złożył 

wniosek do działania 1.2 na modernizację kotłowni – kwota 10 mln zł. 

Zagrożenia : podatki( szczególnie dochodowy) oraz środki unijne. 

 

Wydatki: planowane – 24 873 tys zł – większe w stosunku do roku 2005 o 5,5 mln zł 

- na inwestycje 8 778 984 zł co stanowi 35% wszystkich wydatków, na wydatki 

bieżące 65%, w tym: 

1/ oświata – ok. 9 mln zł – 36% wydatków , w tym: 

- 1 600 tys zł – na inwestycje oświatowe 

- 6 255 tys zł – wydatki bieżące oświatowe 

2/ pomoc społeczna – 3 377 tys zł – 14% wydatków, w tym: 

- świadczenia rodzinne – 2 300 tys zł 

- środki własne – 403 tys zł, w tym: 

a/ zasiłki celowe – 90 tys zł, 

b/ dodatki mieszkaniowe (1500) – 170 tys zł 

c/ ośrodki pomocy – 72 tys zł 

d/ Caritas – 20 tys zł 

e/ dożywianie dzieci – 50 tys zł ( plus środki z budżetu państwa) 

- administracja – 2 mln zł – 8% wydatków ( w tym : utrzymanie rady miejskiej, 

utrzymanie urzędu, promocja) 

- bezpieczeństwo publiczne, ochrona p. poż – 272 tys zł ( na utrzymanie 10 

jednostek, 13 samochodów oraz zatrudnienie kierowców) 

Jest wniosek na utwardzenie placu przed Remizą OSP w Choroszczy, 2/3 materiału 

zakupiono w 2005 r.. 

- ochrona zdrowia  - 100 450 zł, w tym: 

1/ profilaktyka alkoholowa – ok. 92 tys zł, w tym: 

a/ sport – 25 tys zł 

b/ kultura – 11,5 tys zł 

c/ badania profilaktyczne – 5 tys zł 

- gospodarka komunalna – ok. 2 mln zł, w tym: 

1/ parking przy cmentarzu w Choroszczy z trylinki, 

2/ remont budynku przy ul. Sienkiewicza (dawna biblioteka) na potrzeby LKS 

„Narew” 

3/ remonty ośrodków zdrowia z uwagi na zalecenia Sanepid-u: w Złotorii  

i Konowałach, 

4/ remonty świetlic wiejskich : w Rogówku (zaplecze socjalne), w Pańkach (dach),  

w Konowałach (dach), w Izbiszczach 

5/ ogrodzenie cmentarza w stronę Żółtek  

6/ Ruszczany – odwodnienie 

7/ rekultywacja wysypiska – w cyklu 2-letnim. 
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W ramach robót publicznych zatrudnionych będzie 45 osób ( praca 10 godzin 

tygodniowo), dodatkowo zgłosiliśmy 5 robót dla 28 osób, zatrudniamy 6 stażystów, 

złożyliśmy wnioski na następne 2 osoby. 

Transport (drogi) – ok. 6 mln zł (więcej w stosunku do roku 2005 o 85%), w tym: 

- na utrzymanie dróg – 500 tys zł ( równanie, poprawianie przełomów, oznakowanie, 

naprawy bieżące – Komisja Gospodarki wytypuje drogi) 

- 5,5 mln zł na inwestycje drogowe: 

1/ podpisaliśmy porozumienie z Powiatem na wykonanie przebudowy drogi 

Klepacze – Niewolnica. Powiat przeznacza na ten cel 300 tys zł i złożył wniosek do 

kontraktu wojewódzkiego, gmina 600 tys zł, ogólnie roboty – 2 mln zł. 

Chcemy wprowadzić zmiany do planu zagospodarowania przestrzennego – jest ok. 

500 wniosków, koszt ok. 200 tys zł. 

- kultura i sport – 624 tys zl, w tym: 

1/ imprezy – 24 tys zl, 

2/ LZS – 10 tys zl ( 8 drużyn) 

3/ szkolenie młodzieży – 11,5 tys zł 

4/ turnieje międzyszkolne – 3 tys zł 

5/ masowe imprezy – 9 tys zł 

6/ badminton – 12,5 tys zł 

7/ boiska – 21 tys zł ( Choroszcz i Złotoria) 

8/ imprezy kulturalne – Jarmark Dominikański, Dni Choroszczy, Przegląd Orkiestr, 

festyny wiejskie. 

Najważniejsze inwestycje gminne: 

- hala sportowa – jest już wyposażona, ale jeszcze 828 tys zł do spłaty w tym 200 tys 

zł z MENiS 

- modernizacja oświetlenia – 93 tys zł (rata), 100 tys zł na uzupełnienie 

- przebudowa drogi Krupniki – Klepacze – całość zadania Wobec ile otrzymamy 

środki unijne, natomiast część zadania w ramach 400 tys zł środków własnych 

- przebudowa układu komunikacyjnego w Choroszczy – kończymy ul. Powstania 

Styczniowego (chodniki, oświetlenie), I etap ul. Ogrodowej i przetarg na II etap oraz 

droga Dzikie – Kolonia Dzikie 

- przebudowa drogi Barszczewo – Ogrodniki ( przetarg wygrała firma z Zambrowa, 

o 20 zł/m2 mniej niż oferowały firmy białostockie, umowa jest już podpisana) – 320 

tys zł 

-  zagospodarowanie terenu przy hali – parking od strony ul. Powstania 

Styczniowego, ogrodzenie, uporządkowanie placu, do kontraktu wojewódzkiego  

napisaliśmy wniosek na boiska – 500 tys zł 

- dokumentacja na kanalizację sanitarną Łyski – Jeroniki ( w ramach spójności) – 80 

tys zł, całość zadania 16 mln zł 

- wykonanie dokumentacji na kanalizację sanitarną w Al. Niepodległości, ul. 

Mickiewicza i oś. Nowosiółki – 4 800 zł dopłaty 

-  przebudowa oświetlenia ulicznego w ul. Powstania Styczniowego – 50 tys zł 

- 200 tys zł - Plac Brodowicza i Rynek 11-go Listopada – wybrano projektanta na 

wykonanie dokumentacji, postawiliśmy pewne kryteria uzgodnione z 

konserwatorem: likwidacji ulegną lipy bo zieleń musi być niskiego typu, pomnik 

zostaje, ścieżki ułożone będą kostką kamienną jak przy kościele. Plac Brodowicza – 

zostanie poszerzona droga dojazdowa do szpitala, po lewej stronie będzie parking, 

przy Centrum Kultury będzie tylko deptak – w związku z tym myślimy o zmianie 

trasy 103 – Aleją Niepodległości. Różne głosy są na temat obecnego pomnika – 

uważamy, że powinien zostać, tylko go odświeżymy. 
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- dokumentacja na przebudowę ul. Kolejowej – 15 tys zł 

- dokumentacja na wodociąg Oliszki – Kolonia Oliszki – w planach inwestycji ZEC 

– Wod 

- projekt na przebudowę dróg gminnych na terenie Choroszczy – Brzozowa, 

Świerkowa, Klonowa, Zamkowa, Gaj – Barszczewo – temat jeszcze do 

dopracowania 

- budynek Centrum Kultury – planujemy przebudowę dachu na płaską blachę – 230 

tys zł i termomodernizację 250 tys zł ( wymiana stolarki, modernizacja ogrzewania), 

elewacja zostaje historyczna; strop sali widowiskowej jest już podparty, planujemy 

montaż sceny celem działalności kulturalnej. 

- termomodernizacja ośrodka zdrowia w Choroszczy i  Szkoły Podstawowej w 

Złotorii 

- zakup samochodu do przewozu osób ( na potrzeby Urzędu) – 90 tys zł 

- wykup gruntów – 100 tys zł 

Podział mieszkańców gminy przedstawia się następująco: 

- 45% - mieszkańcy miasta  

- 55% - mieszkańcy wsi. 

Podobnie wygląda podział rozdziału inwestycji, a mianowicie : 

- 44% inwestycji przypada na miasto 

- 56% inwestycji przypada na wieś. 

Inwestycji jest dużo natomiast środków budżetowych nie wystarczy dlatego musimy 

zaciągnąć kredyt: 

- 736 tys zł na ocieplenie budynków, 25% po wykonaniu inwestycji ulega 

umorzeniu, kredyt na 10 lat 

- 990 tys zł na spłatę hali sportowej, przebudowę drogi w Barszczewie oraz 

zagospodarowanie terenu przy hali sportowej. 

Dodatkowo jest propozycja zaciągnięcia obligacji komunalnych ponieważ kredyt 

musimy na bieżąco spłacać w ratach natomiast przy obligacjach my ustalmy okres 

płatności . Proponujemy zaciągnięcie obligacji 5-6 letnich z okresem spłaty w 2011r. 

Są to kwoty bezpieczne dla budżetu: najwyższa jest ok. 4%, a maksymalnie można 

do 15%. Zadłużenie jest bezpieczne dla gminy – na koniec 2006r wynosić będzie 

20%, a maksymalnie można do 60%. 

Argumenty za przyjęciem budżetu na 2006 rok: 

- istotne pieniądze przeznaczone na inwestycje – 35% plus inwestycje Spółki ZEC-

Wod i modernizacja kotłowni, 

- zadania bieżące – środki są zapewnione, 

- zaletą tego budżetu jest również to, że bardzo dużo środków (ok. 6 mln zł) 

przeznacza się na drogi  bo stan ich jest niezaprzeczalnie tragiczny, 

- zadłużenie jest bezpieczne – do 20% ( przy 60% max). 

Dlatego też uważa, że budżet ten należy przyjąć i realizować bo wpłynie to na 

przyspieszenie naszego rozwoju społeczno-gospodarczego. 

 

Marek Borowski – 

Jest to kolejny budżet, który dzieli mieszkańców na dobrych i tych niedobrych. Od 

wielu lat schemat ten jest powielany i to bulwersuje ludzi. To budżet wyborczy – 

zwiększamy zadłużenie bo jest za małe – czy to dobry pomysł, nie wie, ale 

finansowanie dróg powiatowych jest bolesnym problemem wiedząc w jakim stanie 

są drogi gminne. Jeżeli jesteśmy w stanie wydać na drogi powiatowe ponad 1 mln zł 

to czy my dostaniemy w przyszłym roku środki z Powiatu? Powiedzą, że mamy 

pieniądze. Czy to dobra polityka – bardzo w to wątpi. Pewne miejscowości naszej 
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gminy są mocno premiowane – z czego to wynika? Od lat boli go sprawa , że pewne 

miejscowości są mocno premiowane, chyba Burmistrz to wie. To nie tylko co jest w 

budżecie. Proponuje zajrzeć w Internecie do zarządzenia Burmistrza . Proszę 

zobaczyć ile tam się ulic robi, za jakie stawki. Jest tego mnóstwo, to jest 

premiowanie, nie w jakimś porządku chronologicznym. Odnośnie zasadności 

remontowania dróg powiatowych – nie zna tematu Barszczewa, ale zainteresował się 

drogami w Kolonii Porosły. Tam jest tragicznie – brak przejezdności, pilna potrzeba 

odwodnienia terenu. Temat ten był „wałkowany” przez lata, a nie zrobiono nic. Był 

remont drogi przeprowadzony przez SKR, ale za małe środki przeznaczono na to 

żeby można to było zrobić dobrze bo temat jest skomplikowany. Pojechał na drogi, 

które są preferowane w budżecie: Klepacze – droga do Niewodnicy jest drogą 

powiatową, podniesiona, dziurawa, ale sucha i przejezdna. Są miejscowości gdzie 

nie można przejechać, ale tamta droga jest ważniejsza. Tam gdzie mieszka radny 

Dojlida droga jest „wycackana” – proszę pojechać zobaczyć. Z tych też powodów 

uczciwy człowiek nie może poprzeć tego budżetu. Jest rzeczą bolesną, że tak się 

dzieli mieszkańców: dostrzega się wszystkie problemy jednych, a są tacy których się 

nie dostrzega. Sprawa np. drogi do „badylarzy” w Łyskach – już nie chce mu się aż 

mówić. Przywieziono żużel, ale to nic nie pomogło. Była jakaś Komisja , robiła 

jakieś badania – śmiech na sali. Ulice Żółtkowska i Białostocka – sygnalizował z 

radnym Bogdanem, że jest źle wykonana, pieniądze wyrzucone są w błoto.. Podobno 

była naprawiana, tylko że nie widziano nikogo. Może radni za „przymknięcie oka” 

dostali kostkę w Hryniewiczach? Bo taka sytuacja ma miejsce. Nie kwestionuje 

zasadności wykonania ul. Żółtkowskiej, ale jeżeli coś robimy to trzeba sprawdzać jak 

jest to wykonywane. Tam jest asfalt położony na ziemi. Dlaczego nie egzekwuje się 

gwarancji w sposób należyty? Jeżeli taka sytuacja będzie się utrzymywała – jeśli 

chodzi o zainteresowanie naszymi sprawami – zwrócą się do kogoś innego bo w 

gminie szansy takiej chyba nie ma. 

 

Krzysztof Błażkowski- 

Odnośnie wypowiedzi kolegi co do dróg powiatowych: są u nas 33 wsie, w każdej 

wsi jest droga główna powiatowa w tym chyba tylko 4 wsie mają wykonane 

utwardzenie drogi, a w pozostałych są drogi piaskowe. Tam przecież mieszka 55% 

ludzi i nie wyobraża sobie, żeby tych dróg nie robić wiedząc jaki budżet 

przeznaczany jest na te drogi ze strony powiatu. Uważa, że drogi powiatowe muszą 

być wykonywane za środki z naszego budżetu ponieważ nasi ludzie muszą mieć 

dojazd. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Skoro Powiat nie chce zwracać uwagi na nasze potrzeby to zwraca się z prośbą do 

gminy w imieniu mieszkańców o poprawę ul. Żółtkowskiej. Jest jednak za tym by 

robić drogi powiatowe i dokładać do nich. 

Czy w sprawie Rynku decyzja jest ostateczna jeśli chodzi o wycięcie drzew, czy 

będzie jeszcze dyskusja na ten temat? 

 

Romuald Szydłowski – 

Jego zdaniem będzie dyskusja w tym przedmiocie. 
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Piotr Dojlida – 

Zarzuty p. Borowskiego jeśli chodzi o preferowanie niektórych miejscowości 

(pewnie chodzi o Klepacze) są nieprawdziwe. Otóż w tej kadencji została wykonana 

w Klepaczach kanalizacja sanitarna w ul. Niewodnickiej i Wodociągowej. Na ten cel 

sprzedano 14 działek budowlanych za kwotę 480 tys zł. Wspólnie pozyskali z 

Burmistrzem 330 tys zł z SAPARD-u. Z budżetu gminy na ten cel nie poszły żadne 

środki, a ze sprzedaży działek zostały jeszcze na przyłącza. Po dwóch latach pracy 

mieszkańców, strażaków  - z wysypiska wiejskiego pozyskali następne 8 działek 

budowlanych, z których pieniądze (zakładane jest ok. 200 tys zł) przeznaczone 

zostaną na drogi. Jako wieś ( rada sołecka i sołtys) pozyskali od prywatnego 

inwestora ( nie z Hryniewicz) płytki na ułożenie 1 km chodnika w Klepaczach. 

Remont strażnicy w Klepaczach – pozyskano 25,5 tys zł środków 

pozabudżetowych.To nie jest preferencja. Jeździł osobiście na Sesje Powiatu i 

spotkania Komisji Infrastruktury, rozmawiał z radnymi powiatowymi innych gmin 

ażeby poparli jego starania i inicjatywę związaną z tymi drogami i inwestycjami. 

Trudno żeby gmina wobec jego zaangażowania stanęła plecami. Jeśli p. Borowski 

wykona taką prace jak p. Dojlida – Łyski będą miały lepiej. Nie czcze gadanie – to 

są efekty jego pracy. Pan Borowski tylko gada i szuka klakierów, a jego pracy 

wymiernej nie widać. Klepacze to w tej chwili 1500 mieszkańców i 36 ulic – to po 

Choroszczy największa miejscowość w gminie. Łyski to Sz. Warszawska i kilka 

okolicznych dróg. Nic nikomu nie ujmuje, ale te 1,5 tys mieszkańców i ich potrzeby 

powinny przemówić do wyobraźni. 

 

Jerzy Siemieniuk – 

Dziwi się, że p. Borowski mówi tak o drogach powiatowych bo to tylko nazwa 

umowna. Powiat wcale nie jest zainteresowany robieniem ich więc dziękuje 

Burmistrzowi i Radzie , że w końcu w Barszczewie będzie wybudowana droga. Wieś 

będzie jeszcze sprzedawać działki i chciałaby wybudować drugi chodnik żeby 

inwestycja była już zakończona. Podobnie droga do Czaplinka i Niewodnicy – to 

droga strategiczna i pomimo nazwy to nasza droga. Dobrze by było gdyby Powiat 

zajął się Sz. Kruszewską. 

 

Piotr Dojlida- 

Świadkiem tego co mówił, jest radny powiatowy z naszej gminy p. Marek Żmujdzin, 

który sam potrafi przedstawić nasze problemy na spotkaniach organów Powiatu – 

czego nie można powiedzieć o innych radnych. To duża pomoc. 

 

Antoni Bogdan – 

Nie dziwi się temu, że p. Borowski ma takie zdanie, ponieważ to p. Dojlida jeździ z 

Burmistrzem (który jest zainteresowany by te drogi do Klepacz powstały) i 

załatwiają sprawy dla Klepacz, a p. Borowski nie ma jakoś siły przebicia do 

Burmistrza żeby powalczyć o swoje sprawy. 
 

Aleksander Werpachowski- 

Komisja Gospodarki, Finansów i Rolnictwa przyjęła budżet jednogłośnie co 

świadczy, że to budżet dobry, sprawiedliwie podzielony. Jego zdaniem idziemy w 

dobrym kierunku. Przypomniał, że przy drogach powiatowych mieszkają nasi 

mieszkańcy i dlatego trzeba je robić. 
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Piotr Tymiński- 

Przysłuchując się wypowiedziom ma pytanie do p. Dojlidy: od początku kadencji 

samorządu czyli od 1990 r. – w których latach nic się nie zrobiło w Klepaczach? 

 

Piotr Dojlida – 

Odpowiedział, że w ostatnich dwóch latach. 

 

Marek Żmujdzin – 

Przypomniał, że Gmina Choroszcz ma ok. 120 km dróg powiatowych, nie wszystkie 

są utwardzone. Powiat ma ograniczone środki i nic w tej kwestii nie można zrobic. 

Temat drogi Niewodnica – Klepacze wzięli dodatkowo i wspólnie z gminą chyba 

uda coś się z nią zrobić. Jeśli jednak nie otrzymają na nią dotacji z kontraktu 

wojewódzkiego ( 1 mln zł) – Powiat ponownie będzie dyskutował nad tą drogą. W 

2007 roku planowana jest Sz. Kruszewska – przynajmniej do Barszczewa. 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Popiera ten budżet – jest to dobry budżet, jest dużo inwestycji, sukcesywnie coś się 

będzie robiło w kwestii ulic. Są ubytki i niedobory, ale po to są przepisy 

gwarancyjne i gmina powinna tego dopilnować. Zakładając, że będziemy wszystkie 

drogi w Choroszczy robić na podbudowie autostrad – żadnej wtedy drogi nie 

zrobimy. Chciałby poprzeć ten budżet. Na koniec pytanie do radnego powiatowego – 

jak Powiat widzi naprawę ul. Mickiewicza? 

 

Marek Żmujdzin – 

Planowany jest chodnik od Plebanii do ul. Piłsudskiego. 

 

Piotr Tymiński- 

Temat Sz. Kruszewskiej: od 3 lat inwestycje na naszym terenie były wstrzymane  

z uwagi na Sz. Kruszewską. Jego zdaniem należy lepiej zabiegać w Powiecie aby na 

tą kadencję był przeznaczony większy limit na Choroszcz. Interesuje go w jakich % 

inne gminy mają utwardzone drogi – czy jest rozeznanie w tym temacie, czy tylko 

Choroszcz została jako ta ostatnia. 

 

Marek Żmujdzin – 

Problem z drogami jest od początku powstania Powiatu. Jest specjalny algorytm wg 

którego liczone są środki przypadające na każdą z gmin – uważa, że to sprawiedliwy 

sposób. Inne gminy, które mają w większym procencie utwardzone drogi powiatowe 

zawdzięczają to decyzjom władz, które nie patrzyły na Powiat tylko te drogi robiły. 

Sz. Kruszewska – oczekiwano na pieniądze z zewnątrz, które jednak nie przyszły. 

Powiat białostocki nie ma „przebicia” w Urzędzie Marszałkowskim. 

 

Piotr Dojlida- 

Dla informacji – Turośń Kościelna nie ma środków  budżetowych na inwestycje,  

a o ośrodkach unijnych mogą tylko pomarzyć. 

Komisja Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego przyjęła budżet głosami:  

5 za, 1 przeciw. 

 

Grzegorz Szczepański – sołtys wsi Żółtki 

Przypomniał, że miał obiecane uwzględnienie do wykonania następujących 

inwestycji dotyczących wsi Żółtki: 
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- wykonanie projektu na kanalizację sanitarną 

- wykonanie odcinka drogi ul. Żółtkowskiej do Sz. Warszawskiej 

- rozebranie budynku po byłej zlewni mleka w Żółtkach. 

Mieszkańców interesuje również na jaki cel zostały przeznaczone środki uzyskane ze 

sprzedaży dz. nr 788/2 w Dzikich. 

 

Romuald Szydłowski- 

Wyjaśnił, że droga jest niedokończona ponieważ ciągle czekamy na ostateczny 

projekt trasy warszawskiej. Gmina nie może pozwolić sobie na zrywanie asfaltu jeśli 

decyzja będzie podjęta zbyt pochopnie ponieważ to sprawa „prokuratorska”. 

Musimy zaczekać na zatwierdzenie projektu wspomnianej trasy. Łączy się to 

również z kanalizacją sanitarną w Żółtkach. Mamy nadzieję , że w tym roku zostanie 

to rozstrzygnięte. Również w Żółtkach są przygotowywane działki do sprzedaży  - 

jeśli będzie taka wola mieszkańców z przeznaczeniem na cel, który wskażą. Działka 

w Dzikich została sprzedana za środki przeznaczone na drogę Dzikie – Żółtki. 

Sprawa budynku zlewni zostanie wyjaśniona. 

 

 

Wobec braku zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie budżetu gminy na 2006 rok. 

W wyniku głosowania, przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 11 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 2 głosy           Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr XXIII/222/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 26 ) 

 

 

 Ad. 6 – 

 

 Program profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych został 

przestawiony przez p. Jolantę Stanisławę Andruszkiewicz – kierownika Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

Jolanta Andruszkiewicz- 

Celem programu jest aktywna forma przeciwdziałania negatywnym skutkom 

używania alkoholu oraz bieżące rozwiązywanie problemów alkoholowych wśród 

społeczności lokalnej a w szczególności: 

1.zapobieganie powstawaniu nowych, groźniejszych problemów alkoholowych, 

2. zmniejszenie rozmiarów problemów, które nagminnie występują wśród dzieci, 

młodzieży i dorosłych w związku z używaniem alkoholu, 

3. wdrażanie zadań systemowych służących zmniejszaniu skali zjawiska 

przemocy  

w rodzinie, 

4. kreowanie  lokalnej polityki rozwiązywania problemów alkoholowych  

i propagowanie zdrowego stylu życia, 

5. zwiększenie liczby ofert w zakresie  terapeutycznym, sportowym, 

(wypoczynku  

w okresie wakacji)  dla młodzieży i dzieci w ramach zajęć pozalekcyjnych, 

6. wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych, 
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7. podejmowanie interwencji  w związku z naruszeniem przepisów określonych 

w art. 13 i 15 ustawy oraz występowanie przed sadem w charakterze oskarżyciela 

publicznego. 

Program realizowany będzie poprzez Miejsko Gminną Komisję Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, Pełnomocnika Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, placówki oświatowe, M-G OPS, Komisariat Policji w 

Choroszczy, Klub Abstynenta „Wolność” w Choroszczy i inne placówki 

szpitalne.  

Podział środków na 2006 rok jest następujący: 

TREŚĆ   ZADANIA PRZEWIDYWANY  KOSZT 

Działalności świetlic socjoterapeutycznych  

i opiekuńczo wychowawczych 

Szkoła Podst. w Rogowie, Złotorii, Choroszczy 

 

 

15 .000 

 

 

Wypoczynek letni dzieci - obozy wypoczynkowo-terapeutyczne, 

socjoterapeutyczne 
 

6.000 

Zorganizowanie szkoleń dla różnych grup zawodowych 

Studium terapii uzależnień, studium socjoterapii , 

podnoszenie kwalifikacji zawodowych, 

 

 

4. 000 

Propagowanie zdrowego stylu życia – festyny, zjazdy rodzin 

abstynenckich , konkursy, kampania-zachowaj trzeźwy  umysł   

 

 

5.000 

Wspieranie działalności podmiotów będących wykonawcami programu 

Klubu Abstynenta ,,Wolność,, 

Klubów sportowych: 

1.zajęcia pozalekcyjne sportowo wychowawcze przy Szk. Podst. w 

Choroszczy (grupa dzieci 30 osób) 

2.Miejsko Gminny LZS w Choroszczy (grupa młodzieży ok. 170 osób)-

zakup sprzętu 

3.Miejsko Gminny Klub Sportowy „Narew” Łyski Choroszcz (grupa 

młodzieży ok. 50 osób)-zakup sprzętu sportowego  

4.Ludowego Uczniowskiego Klubu 

 Badmingtona  w Choroszczy (sprzęt)-grupa dzieci klas I-IV ok60 osób 

5.Miejsko Gminnego Centrum Kultury 

a/honorarium instruktorki prowadzącej zajęcia pozalekcyjne tj. grup 

tamburmajorem (grupa młodzieży 60 osób) 

 

b/zakup projektora multimedialnego, odtwarzacza DVD i ekranu   

 

 

5.000 

 

6.500 

 

7.500 

 

5.000 

 

 

6.000 

 

 

6.000 

 

5.550 

Działalność informacyjna i administracyjna – zapewnienie obsługi i 

materiałów biurowych i innego niezbędnego wyposażenia na rzecz 

Komisji i inne zadania  wynikające z programu np.: 

 -    wynagrodzenie Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych  

-     wydatki na realizację programu przeciwdziałania 

narkomanii na terenie gminy Choroszcz 
- prenumerata czasopism i zakup książek o tematyce trzeźwościowej 

- opinie lekarzy biegłych czy uczestnik postępowania jest uzależniony 

od alkoholu 

- wynagrodzenie pełnomocnika wraz z pochodnymi od wynagrodzeń 

 

 

 

 

20.250 
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Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

Programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych. 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski.. 

 

 (uchwała Nr XXIII/223/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 27 ) 

 

  

 Ad. 7– 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski  poprosił ponownie p. Jolantę 

Stanisławę Andruszkiewicz o przedstawienie projektu Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Choroszcz. 

 

Jolanta Andruszkiewicz- 

Problem narkomanii nie omija naszej gminy. Powszechnie wiadome jest, że wielu 

młodych ludzi „bierze” narkotyki podczas dyskotek, imprez okolicznościowych oraz 

podczas nauki i przygotowywania się do egzaminów. Młodzi ludzie odurzają się 

lekami psychotropowymi, substancjami wziewnymi tj. kleje, rozpuszczalniki, 

benzyna, palą tzw. „trawkę”, ale sięgają także po „twarde narkotyki”. Pod wpływem 

tych środków stają się agresywni, dopuszczają się przemocy i przestępstw. Dlatego 

potrzebne jest stworzenie w środowiskach młodzieżowych konkretnych programów 

profilaktycznych zmierzających do edukacji młodych ludzi w zakresie 

niebezpieczeństwa związanego z handlem, produkcją, przemytem narkotyków oraz 

szkodliwości związanej z braniem narkotyków. Niezbędne jest też dotarcie do ludzi 

dorosłych ( rodziców, nauczycieli, wychowawców, policjantów, lekarzy pierwszego 

kontaktu) w zakresie umiejętności wczesnego rozpoznawania sygnałów 

wskazujących na prawdopodobieństwo zażycia narkotyków i postępowania z 

osobami uzależnionymi. 

Gminny program przeciwdziałania narkomanii został opracowany w oparciu  

o ustawę  z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu narkomanii. 

 

Przeciwdziałanie narkomanii należy do zadań własnych gminy, obejmujących: 

 

1. zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych  

i osób zagrożonych uzależnieniem, 

2. udzielanie rodzinom, w których występują problemy narkomanii pomocy 

psychologicznej  

i prawnej, 

3. prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, edukacyjnej oraz 

szkoleniowej  

w zakresie rozwiązywania problemów narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży w tym prowadzenia zajęć sportowo-rekreacyjnych dla 

uczniów, a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w 

pozalekcyjnych programach opiekuńczo-wychowawczych  

i socjoterapeutycznych, 

4. wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych o osób 

fizycznych , służących rozwiązywaniu problemów narkomanii, 
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5. pomoc społeczna osobom uzależnionym i integrowanie ze środowiskiem 

lokalnym tych osób z wykorzystaniem pracy socjalnej i kontraktu socjalnego 

. 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Choroszcz. 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski.. 

 

 (uchwała Nr XXIII/224/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 28 ) 

 

 

 Ad. 8– 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski, przechodząc do kolejnego 

punktu obrad Sesji oddał głos Burmistrzowi Choroszczy, który przedstawił ogólne 

założenia Programu Promocji Zdrowia i Zapobiegania Chorobom Układu Krążenia 

dla Gminy Choroszcz na lata 2006 – 2008. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Gmina Choroszcz bierze udział w programie „Polski Projekt 400 Miast”. Program  

nastawiony jest na promocję zdrowego stylu życia i profilaktyki chorób układu 

krążenia. W ramach tego projektu, jesienią 2005 roku przeprowadzono na terenie 

naszej gminy nieodpłatne badania przesiewowe poziomu cukru i cholesterolu oraz 

ciśnienia tętniczego u 222 osób oraz przeprowadzono akcję uświadamiającą wśród 

ludności dotyczącą szkodliwości palenia tytoniu. Przeszkolono 10 osób, dla realizacji 

programu. Logicznym rozwinięciem podjętych działań jest stworzenie programu 

promocji zdrowia i zapobiegania chorobom układu krążenia dla gminy Choroszcz na 

lata 2006-2008. Dla opracowania tego programu utworzono zespół: 

1/ Stanisław Kalata – pracownik UM 

2/ Jolanta Andruszkiewicz – kierownik MGOPS 

3/ Anna Rogalewska – lekarz przychodni w Choroszczy 

4/ Raisa Gryko – pielęgniarka przychodni w Choroszczy 

5/ Irena Kraśnicka – pedagog S P  w Choroszczy 

6/ Brunon Borek – nauczyciel SP w Choroszczy 

7/ Małgorzata Czulewicz – pedagog ZS w Choroszczy 

Podstawowym zadaniem zespołu poza opracowaniem programu – jest inicjowanie  

i koordynacja na szczeblu gminnym działań na rzecz promocji zdrowia. 

Program powinien być nakierowany na edukację zdrowotną oraz profilaktykę i 

dotyczyć różnych organizacji i instytucji oraz grup społecznych, aby włączyły się 



 

 17 

aktywnie do jego realizacji, a efektem tego była poprawa stanu zdrowia 

mieszkańców naszej gminy. 

Program jest programem otwartym dla wszystkich osób, organizacji i przedsięwzięć 

wnoszących nowe istotne inicjatywy dla promocji zdrowego stylu życia i poprawy 

zdrowotności społeczeństwa Gminy Choroszcz. 

  

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

Programu Promocji Zdrowia i Zapobiegania Chorobom Układu Krążenia dla Gminy 

Choroszcz na lata 2006 – 2008. 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski.. 

 

 (uchwała Nr XXIII/225/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 29 ) 

 

 

 

 Ad. 9– 

 

 Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski , przechodząc do kolejnego 

punktu porządku obrad, poprosił Burmistrza Choroszczy o przedstawienie informacji  

na temat propozycji zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Proponuje zaciągnąć długoterminowy kredyt inwestycyjny w wysokości 736 606 zł z 

przeznaczeniem na termomodernizację budynków,w tym: 

1) Szkoły Podstawowej w Złotorii – 229 005 zł , 

2) budynku Nr 8 – zespołu dawnej Fabryki Włókienniczej Moesów w Choroszczy – 

400 000 zł , 

3) Ośrodka Zdrowia w Choroszczy – 107 601 zł , 

oraz w kwocie 990 248 zł z przeznaczeniem na: 

1) przebudowę drogi powiatowej Barszczewo – Ogrodniki – 320 000 zł , 

2) zagospodarowanie terenu oraz wyposażenie sali i kompleksu świetlicowo-

żywieniowego przy Publicznym Gimnazjum w Choroszczy – 500 000 zł,  

3) spłatę zobowiązań za zadania zrealizowane w latach ubiegłych tj. budowę hali 

sportowej przy Publicznym Gimnazjum w Choroszczy – 170 248 zł. 

Kredyty spłacane będą z dochodów własnych gminy Choroszcz określonych w 

budżecie gminy w latach spłaty kredytu: kwota 736 606 zł w latach 2007 – 2016, a 

kwota 990 248 zł w latach 2007 – 2012. 
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Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

W wyniku głosowania, przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 12 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 1 głos         Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski.. 

 

 (uchwała Nr XXIII/226/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 30 ) 

 

 

 

 Ad. 10 – 

 Informację w sprawie propozycji emisji obligacji komunalnych przedstawił 

Burmistrz Choroszczy. 

 

Jerzy Ułanowicz- 

Proponuje wyemitować obligacje na okaziciela w łącznej liczbie 148  

o wartości nominalnej 10.000 PLN każda na łączną kwotę 1.480.000 zł. Obligacje 

wyemitowane zostaną w seriach: 

1) w 2006 r. – obligacje pięcioletnie na kwotę 700.000 zł, 

2) w 2006 r. – obligacje sześcioletnie na kwotę 780.000 zł. 

Emisja obligacji ma na celu pokrycie wydatków związanych z przebudową układu 

komunikacyjnego w Choroszczy i drogi Krupniki – Klepacze oraz 

zagospodarowaniem terenów przy Placu Brodowicza i Rynku 11-go Listopada w 

Choroszczy. Emisja zostanie dokonana w formie oferty niepublicznej adresowanej i 

skierowana zostanie do inwestorów w liczbie nie większej jak 100 osób. Emisja 

obligacji nastąpi do czerwca 2006 r. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

emisji obligacji komunalnych 

 

W wyniku głosowania, przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 13 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 0 głosów         Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski.. 

 

 (uchwała Nr XXIII/227/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 31 ) 
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 Ad. 11 - 

  Głos zabrał, upoważniony przez Burmistrza, Zastępca Burmistrza 

Choroszczy, który wyjaśnił konieczność ponownego rozpatrzenia projektu uchwały 

w sprawie wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę 

urzędowej nazwy miejscowości „Ogrodniki Barszczewskie” na urzędową nazwę 

„Ogrodniki” oraz o ustalenie urzędowej nazwy i rodzaju dla miejscowości „Porosły – 

Kolonia”. 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, iż konieczność ponownego rozpatrywania uchwały w sprawie wystąpienia 

do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę urzędowej nazwy 

miejscowości „Ogrodniki Barszczewskie” na urzędową nazwę „Ogrodniki” oraz o 

ustalenie urzędowej nazwy i rodzaju dla miejscowości „Porosły – Kolonia” związana 

jest ze stanowiskiem Urzędu Wojewódzkiego co do zapisów tej uchwały. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę urzędowej 

nazwy miejscowości „Ogrodniki Barszczewskie” na urzędową nazwę „Ogrodniki” 

oraz o ustalenie urzędowej nazwy i rodzaju dla miejscowości „Porosły – Kolonia”. 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 14 głosami za. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski.. 

 

 (uchwała Nr XXIII/228/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 32 ) 

 

 

 Ad. 12 – 

 

 Informację dotyczącą wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z 

tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego przysługującego  osobom 

fizycznym w prawo własności nieruchomości stanowiących własność gminy 

Choroszcz , zabudowanych na cele mieszkaniowe lub przeznaczonych pod tego 

rodzaju zabudowę przedstawił Zastępca Burmistrza. 

Stefan Bielski – 

Przypomniał, iż Rada wyraziła zgodę na udzielenie bonifikaty spółdzielniom 

mieszkaniowym, a w tej chwili  proponuje się wyrazić  zgodę na udzielenie 

bonifikaty od opłaty za przekształcenie prawa uzytkowania wieczystego 

przysługujacego osobom fizycznym w prawo własności nieruchomości stanowiących 

własność gminy Choroszcz, zabudowanych na cele mieszkaniowe lub 

przeznaczonych pod tego rodzaju zabudowę, w razie : 

1) jednorazowego wpłacenia opłaty za przekształcenie - w wysokości 80% opłaty; 

2) z rozłożeniem opłaty za przekształcenie na raty roczne – w wysokości 70% 

opłaty. 
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W przypadku wielofunkcyjnego wykorzystania nieruchomości, bonifikaty udziela się 

proporcjonalnie do części wykorzystywanej na cele mieszkaniowe. 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego przysługującego  osobom fizycznym w prawo własności 

nieruchomości stanowiących własność gminy Choroszcz , zabudowanych na cele 

mieszkaniowe lub przeznaczonych pod tego rodzaju zabudowę. 

 

W wyniku głosowania, przy stanie głosów: 

- za przyjęciem – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos         Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski.. 

 

 (uchwała Nr XXIII/229/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 33 ) 

 

 

 Ad. 13 – 

 

 Przechodząc do omówienia kolejnej sprawy dotyczącej ustalenia regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy, 

szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe  

i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokości i szczegółowych zasad 

przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz niektórych innych 

składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w szkołach i przedszkolu 

prowadzonych przez Gminę Choroszcz – głos zabrał Zastępca Burmistrza 

Choroszczy. 

 

Stefan Bielski- 

Proponuje się ustalić regulamin określający wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokości i 

szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz 

niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w 

szkołach i przedszkolu  prowadzonych przez Gminę Choroszcz obowiązujący od 

dnia 1 stycznia 2006r. do dnia 31 grudnia 2006r. Regulamin przedmiotowy został 

uzgodniony z zakładowymi organizacjami związkowymi. 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, 

funkcyjnego, za warunki pracy, szczegółowy sposób obliczania wynagrodzenia za 

godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, a także wysokości i 
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szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego oraz 

niektórych innych składników wynagrodzenia nauczycielom zatrudnionym w 

szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Choroszcz. 

 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski i chwilowo p. Dojlida. 

 

 (uchwała Nr XXIII/230/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 34 ) 

 

 

 Ad. 14 - 

 

 Ponownie głos zabrał Zastępca Burmistrza Choroszczy, który przedstawił 

projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego 

punktu w złotych pracownikom nie będących nauczycielami zatrudnionych w 

placówkach oświatowych na terenie Gminy Choroszcz. 

 

Stefan Bielski- 

Wyjaśnił, iż propozycja jest następująca: najniższe wynagrodzenie zasadnicze w I 

kategorii zaszeregowania dla pracowników nie będących nauczycielami 

zatrudnionych w placówkach oświatowych na terenie Gminy Choroszcz w kwocie 

600 zł oraz wartość jednego punktu w wysokości 5 zł . 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych 

pracownikom nie będących nauczycielami zatrudnionych w placówkach 

oświatowych na terenie Gminy Choroszcz. 

 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski i chwilowo p. Dojlida. 

 

 (uchwała Nr XXIII/231/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 35 ) 

 

 

 Ad. 15 - 

 

 Następnie Zastępca Burmistrza Choroszczy zapoznał z projektem uchwały w 

sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych 

pracownikom Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 
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Stefan Bielski- 

Powiedział, iż propozycja jest następująca: najniższe wynagrodzenie zasadnicze w I 

kategorii zaszeregowania dla pracowników Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Choroszczy w kwocie 609 zł oraz wartość jednego punktu w 

wysokości 5,1 zł. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

ustalenia najniższego wynagrodzenia i wartości jednego punktu w złotych 

pracownikom Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy. 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 12 głosami za. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski i chwilowo p. Dojlida i p. Rojecki. 

 

 (uchwała Nr XXIII/231/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 36 ) 

 

 

 Ad. 16 – 

 

 Przewodniczący Rady ponownie udzielił głosu Zastępcy Burmistrza 

Choroszczy p. Stefanowi Bielskiemu, który wyjaśnił iż w związku z dodatnim 

bilansem Spółki ZEC – Wod w Choroszczy za rok 2005 – proponuje się przedłużenie  

czasu obowiązywania taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków  - zatwierdzonych uchwałą Nr XVII/170/05 Rady Miejskiej 

w Choroszczy z dnia 23 marca 2005 r. Taryfy obowiązywałyby przez jeden rok od 

dnia następnego po wejściu w życie uchwały. 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

Przedłużenia dotychczasowych taryf na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

 

Uchwała została  przyjęta przez Radę 13 głosami za. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski i chwilowo p. Dojlida. 

 

 (uchwała Nr XXIII/231/06, stanowi załącznik do protokołu, strona 37 ) 

 

 

 

 Ad. 17 – 

 Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informację o ustalonych w 2005 r. 

opłatach z tytułu wzrostu wartości nieruchomości spowodowanego zmianą lub 

uchwaleniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego – tzw. renty 

planistycznej. 

      ( informacja w załączeniu) 
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 Ad. 18 – 

 Rada Miejska w Choroszczy przyjęła informację o działalności Komisji 

Rewizyjnej w roku 2005. Informację przedstawił Przewodniczący Komisji p. Jerzy 

Siemieniuk. 

 

      ( informacja w załączeniu) 

 

 Ad. 19 – 

W wolnych wnioskach zgłoszono następujące sprawy: 

 

Stefan Bielski- 

Poinformował, iż po raz kolejny wpłynęła skarga p. *(wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego) dotycząca budowy na drodze stanowiącej własność gminy oraz 

kwestii dotyczących bezpośrednio budowy p.* (wyłączenie jawności w zakresie danych 

osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) . 

Odnośnie pierwszej kwestii – Rada już kilkakrotnie zajmowała się tymi zarzutami i 

udzielono szczegółowej odpowiedzi p.  8(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; 

jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) Następnie 

odpowiedziano, iż te sprawy zostały już wyczerpująco opisane. Jeśli chodzi o 

zezwolenie na budowę – kwestie te rozstrzyga odpowiedni organ nadzoru 

budowlanego ze Starostwa Powiatowego. W przedmiotowej sprawie jako Urząd nie 

jesteśmy kompetentni do podejmowania działań. W związku z powyższym 

proponuje się następującą treść odpowiedzi na obecną skargę p.* (wyłączenie jawności w 

zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do 

informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego). 

„W odpowiedzi na kolejną skargę wniesioną na działalność Burmistrza Choroszczy 

w sprawie drogi gminnej oznaczonej numerem geodezyjnym 300, położonej w 

Oliszkach Rada Miejska w Choroszczy informuję, że po zasięgnięciu opinii 

właściwych Komisji Rady Miejskiej nie znalazła podstaw do uznania jej zasadności. 

Jak wynika z akt znajdujących się w Urzędzie Miejskim w Choroszczy 

przedmiotowa sprawa była kilkakrotnie rozpatrywana przez tutejszą Radę, w wyniku 

czego otrzymał Pan wyczerpujące odpowiedzi, a m.in. w piśmie z dnia 23 marca 

2005r. Nr Or. I. 0591/137/02/05.Wobec braku nowych okoliczności, brak jest 

podstaw do zmiany zajętego stanowiska. Jednocześnie informuję, że sprawy 

dotyczące zezwoleń na budowę lub rozbiórkę istniejących budynków nie należą do 

kompetencji gminy lecz do właściwych organów budowlanych.” 

Projekt odpowiedzi na skargę p. *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie 

art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła 

Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) został przyjęty głosami : 

- za przyjęciem 12 głosów, 

- przeciw – 0 głosów 



 

 24 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

Obecnych 14 radnych,  nieobecny p. Perkowski. 

 

Przewodniczący Rady p. Romuald Szydłowski pogratulował p. Adamowi 

Radłowskiemu wyróżnienia w ogólnopolskim konkursie Gazety Sołeckiej na 

najlepszego sołtysa. 

 

Antoni Bogdan – 

Wnioskuje aby na następną Sesję przygotować propozycje lokalizacji pływalni. 

 

 
Marek Borowski – 

Podnosił sprawę na temat mierzenia działek przy Sz. Warszawskiej – są duże 

rozbieżności. Czy Gmina podjęła działania w tym kierunku? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Pomiary i wytyczenia pod przyszłą trasę ekspresową zleca Generalna Dyrekcja Dróg 

Krajowych i Autostrad. Jeżeli są zmiany w terenie zgłaszane to jest do dokumentacji 

Starostwa Powiatowego. Gmina nic do tego nie ma. Nikt nam nie sygnalizował 

rozbieżności gdyż mapy i rejestry prowadzi Starostwo Powiatowe.  

 

Romuald Szydłowski- 

Po dokonanych pomiarach zainteresowani są informowani i mogą złożyć protest. 

 

Zdzisław Dorożko-  

Chodzi o to, że w trakcie pomiarów drogi krajowej geodeta, który wykonywał to, 

wykrył błąd. Nie są to duże rozbieżności, ale Gmina ze swej strony wystąpiła do 

Powiatu o ich wyjaśnienie – na interpelację radnego. Do chwili obecnej nie 

otrzymaliśmy odpowiedzi. 

 

Tomasz Kraśnicki- 

Po raz kolejny prosi o wycięcie topoli przy ul. Sienkiewicza, mając nawet na uwadze 

przyszły remont budynku gminnego obok. 

 

Piotr Tymiński- 

W sprawie zagospodarowania Rynku 11-go Listopada – czy będzie zorganizowane 

spotkanie z konserwatorem w sprawie koncepcji zagospodarowania tego Rynku? 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Odpowiedział, iż został wybrany już projektant, który ma przygotować koncepcję 

zagospodarowania uzgodnioną z konserwatorem. Jak wspomniana koncepcja będzie 

przygotowana – zaprosimy szersze grono ludzi by ją przedyskutować. 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Prośba o doprowadzenie do przejezdności drogi na Kolonii Porosły – po raz kolejny 

zwraca uwagę na zastosowanie nieodpowiedniego materiału czego następstwem są 

ciągłe problemy z przedmiotową drogą. Konieczne jest również rozwiązanie 
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problemu z odprowadzeniem wody. Następna sprawa dotyczy możliwości 

podłączenia Internetu na wsi. 

 

Jerzy Ułanowicz – 

Wyjaśnił, że są pewne propozycje ze strony Telekomunikacji żeby robić to 

kompleksowo, przy wykorzystaniu środków unijnych – są to propozycje wstępne do 

opracowania. 

 

Mariola Fiedorczuk – sołtys wsi Mińce 

Przypomniała, że już trzeci rok zgłasza problem placu przy szkole i jego 

zagospodarowania na potrzeby dzieci wysiadających z autobusu. 

Następna sprawa to problem z bezpańskimi psami – może gmina powinna 

zainteresować się znakowaniem zwierząt tzw. chipami. 

Kolejna sprawa dotyczy wynagradzania sołtysów – w innych gminach otrzymują oni 

zwrot ryczałtowo kosztów rozmów telefonicznych z gminą oraz 30 zł jako zwrot 

kosztów dojazdów do gminy. 

 

Adam Radłowski – 

Popierając wypowiedź p. Marioli Fiedorczuk – wystąpił z propozycją 

przedyskutowania na posiedzeniach Komisji tematu związanego z dodatkowymi 

środkami dla sołtysów: zastosowaniem ryczałtowych kosztów rozmów z gminą, 

środkami na dojazdy sołtysów do Urzędu Gminy. 

 
Piotr Dojlida – 

Prośba o odwodnienie ul. Dolnej w Klepaczach. 

 

 

 
 Ad. 20 – 

 Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad – Przewodniczący Rady p. Romuald 

Szydłowski zakończył obrady XXIII Sesji  i podziękował wszystkim za czynny 

udział. 

 

    

    Na tym protokół zakończono. 

‘ 

Protokołowała: 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

       w Choroszczy 

 

      mgr inż. Romuald Szydłowski 


